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PROTOKOLL 
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Datum 2021-11-02 

 

Tid Kl. 08:30-16:00 

 

Plats Sollefteåsalen, Kommunhuset 

 

Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 

 

Övriga   

Närvarande Anna Forsberg, sekreterare, §§ 175-193 

 Niklas Nordén, TF Kommundirektör, §§ 175-193 

 Mia Karlsson, HK Dest, § 176 

 Christina Friberg, Fastighetsägarna Mitt-Nord, § 175 

 Lars-Olof Wengelin, HR, § 180 

 Örjan Abrahamsson, Skolchef, § 175, § 181 

 Ann-Katrin Lundin, Socialchef, § 175 

 Siv Sjödin, biträdande Skolchef, § 181  

 Åsa Eriksson, Avfallschef, § 182 

 Åke Gullersbo, Tekniskchef, § 182 

 Lisbeth Boman, handläggare, § 185 

 Hamed Hassani, Översiktsplanerare, § 186 

 Mattias Axelsson, TF Ekonomichef, § 188  

 

      

     

Underskrifter Sekreterare  .....................................................................    

  Anna Forsberg §§ 175-193 

 
 Ordförande  .....................................................................     

  Johan Andersson (C) §§ 175-193 

  

  Justerare ……………………………………………  

  Åsa Sjödén (S) §§ 175-193 
 

   
 

Bevis om justering 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens officiella webbanslagstavla. 
 
Myndighet  Kommunstyrelsen 
 
Sammanträdesdatum  2021-11-02 
 
Anslaget sätts upp 2021-11-          tas ner 2021- 
 
Förvaringsplats för protokollet Kommunstyrelseförvaltningen, kommunhuset, Sollefteå 
 
Underskrift ……………………………………………………………………  / 
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Namn När- 

Var

o 

Tjg. 

ers. 

Jäv Reservation Anteckning  

§ 

 
§ 
 

§ 
 

§ 
 

§ 
 

    
 

Ledamöter 

Johan Andersson (C) X  
    

     
Ordförande 

Maria Wennberg (C) X  
    

     
 

Anton Ångman (C) X  
    

     
 

Birgitta Häggkvist (VI) X  
    

     
 

Ulrika Bergman (VI) X  
    

     
 

Roger Johansson (VI) X  
    

     
 

Kjell-Åke Sjöström (V) X      
     

 

Ulf Breitholtz (V) -      
     

 

John Åberg (S) -      
     

 

Åsa Sjödén (S) X      
     

Justerare 

Tommy Svensson (S) X      
     

 

Mikael Sjölund (S) X      
     

 

Lillemor Edholm (S) X      
     

 

Linnea Stenklyft (S) -      
     

 

Roger Westerlund (-) X      
     

 

Ersättare 
Joel Ölund (C) X      

     
 

Monica Tirri (C) X      
     

 

Jerry Mähler (C) X      
     

 

Jörgen Åslund (VI) X      
     

 

Maria Eriksson (VI) X      
     

 

Sebastian Nygren (V) X X     
     

 

Marie Hansson (V) X      
     

 

Åsa Nilsson (S) -      
     

 

Susanne Lindahl (S) -      
     

 

Morgan Nordin (S) X X     
     

 

Ilkka Laamanen (S) X X     
     

 

Vakant (S) 
-      

     
 

Sven-Olov Gradin (M) -      
     

 

Sven-Erik Ragnarsson  

(-) 

 

X      
     

 

Linus Källgren (-) X      
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Val av justerare 
Åsa Sjödén (S) väljs att justera protokollet. 

 

Justering av dagordning 
Dagordningen fastställs. 
 

Anmälan av protokoll 
Protokoll anmäls från kommunstyrelsens utskott. 

 

- Samhällsutvecklingsutskottet 2021-10-11 

- Allmänna utskottet 2021-10-12 

- Utskottet för Vård och omsorg 2021-10-13 

- Utskottet för Unga och Lärande 2021-10-14 

 

 

Läggs till handlingarna. 
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§ 175 Dnr KS 3/2021 

 
Muntliga informationer 
Beslut 

 

Informationerna noteras. 

 

Ärendebeskrivning 

Information lämnas kommunstyrelsen enligt följande.  

 

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Niklas Nordén, TF kommundirektör 

Informerar om; 

• Covid-läget  

Folkhälsomyndigheten har beslutat om nya rekommendationer från 1 nov. 

Samtyckesblanketter utskickade till skolorna för vidaredistribution till elever och 

föräldrar inför vaccination av elever 12-15 år. 

• Sollefteå camping 

Campingen är nu stängd för säsongen. Beläggning 2021 liknar den som var 

sommaren 2019. 

Planer finns för att öppna upp de vinterbonade stugorna under vintern för 

uthyrning. 

• Kultur 

Ny invigning av Helmer Osslund utställningen i Blårummet. 

Barn och ungbibblan har invigts. 

• Stab och service 

Utveckling av IT-support för ökad effektivitet. 

 

Örjan Abrahamsson, Skolchef 

Informerar om: 

• Höstlovet pågår. 

• Språk och kunskapsutvecklande arbetssätt – första utbildning har genomförts för 

samtliga lärare. 

• Vaccination för 12-15 åringar under vecka 47. Samtyckesblanketter och 

hälsodeklaration har skickats ut. 

• Hot och våld-dag genomförs vecka 45.  

• Reveljen bearbetar ett förslag om flytt av verksamheten. Ärende till politiken 

framöver. 

• Start av Teknikprogrammets fjärde år kommer att tas upp till utskottet senare i 

höst. Uppstart hösten 2023 om ansökan går igenom. 
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Ann-Katrin Lundin, Socialchef 

• Covid-läget 

5-7 misstänkt smittade/vecka. Inga bekräftat smittade sedan juli. 

Tredje dosen vaccin har getts på äldreboenden, snart klart inom hemsjukvården. 

• Funktionsstöd 

Omställning av gruppbostäder fortgår. 

Linda Hovland är ny enhetschef för gruppboenden. 

Brukarundersökningar pågår. 

IVO genomför tillsyn vad gäller tvångs- och begränsningsåtgärder samt 

kränkningar inom LSS.  

• HSL 

Fokus ligger på vaccination såväl för Covid som för säsongsinfluensa. 

Bra samarbete med Hälsovårdscentralerna. 

Tuff arbetssituation för arbetsterapeuterna pga sjukskrivning. 

• Äldreomsorg 

Invigning Omtankenshus har skett. Anpassade lokaler efter nya krav. 

Nya rutiner för in och utflyttning implementeras på äldreboenden. 

Rekrytering av vakanta enhetschefstjänster pågår fortfarande. 

• Arbetsmarknadsenheten 

Förändringar på Arbetsförmedlingen kommer att ske from 1 dec. Fristående 

aktörer får annan roll. Överenskommelse för 2022 ska tas fram. 

 

Information Centrumutvecklingsprojektet – Återstart Sollefteå centrum 

Christina Friberg, Fastighetsägarna Mitt-nord 

Informerar om BID-modellen som används för projektet, målsättningen med projektet, 

olika delar i projektplanen samt de olika BID-områden som projektet fokuserar på. – 

Entré stadsparken, Torget, Gågatan del Kungsgatan-Hantverkargatan. 

 

Information Sollefteåforsens AB 

VD, Anders Bergman; 

Bolagets verksamhet ligger inom budget, 

Produktionen i kraftverket är något under budget. 

Magasinen på median. 

Högre elpriser under 2021. 

Ekonomiska utfallet för kommunens del är över budget (8,5mkr). 

 

Redovisar pågående och inplanerade arbeten i och kring vattenkraftverket. 

Miljökvalitetsnorm ska fastställas 2022, oklart idag hur vattendraget kommer att klassas. 
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§ 176 Dnr KS 229/2021  

 
Höga Kusten Destinationsutvecklings besöksnäringsstrategi 
2022-2030 
Beslut 

   

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att ställa sig bakom Höga Kusten Destinationsutvecklings strategi för perioden 2022-2030 

 

Information 

Mia Karlsson, Höga Kusten Destinationsutveckling. Inleder med att presenterar statistik 

för besöksnäringen i Höga Kusten 2021. 13 % positivt kontra 2019 i Sollefteå kommun. 

Resultatet är ingen slump utan frukten av ett hårt jobb av entreprenörer. 

Informerar om vision, mission och mål 2030 för besöksnäringen i Höga Kusten. Mätbara 

mål och strategiska områden mot 2030 har tagits fram. 

Agerande tillsammans gör oss starkare. 

 

Ärendebeskrivning 

Höga Kusten Destinationsutveckling AB har sedan 2014 i uppdrag av sina 

ägarkommuner, Härnösand, Kramfors, Sollefteå och Örnsköldsvik, att arbeta för att 

utveckla besöksnäringen i Höga Kusten strategiskt, långsiktigt och hållbart med 

målsättningen att bidra till att skapa 800 nya jobb fram till 2025. Sedan 2017 ligger också 

ansvaret för den gemensamma turistservicen hos Höga Kusten Destinationsutveckling.  

Vid bolagets bildande antog styrelsen i Höga Kusten Destinationsutveckling en strategi 

för bolagets arbete för åren 2014-2016. Den följdes sedan av en ny strategi för åren 2017-

2020.  

Den positiva utvecklingen i Höga Kusten de senaste åren har skett tack vare ett gott 

samarbete mellan många involverade aktörer. Såväl från offentlig sektor som från det 

privata näringslivet och föreningslivet. För att fortsätta den positiva utvecklingen har en 

gemensam strategi tagits fram för Höga Kustens utveckling. Strategin berör hela 

besöksnäringssystemet, inte bara Höga Kusten Destinationsutveckling AB. 

 

Bakgrund 

Under 2021 har en ny besöksnäringsstrategi för Höga Kusten tagits fram. För att utveckla 

en destination krävs samverkan, förståelse och engagemang mellan flera olika 

intressenter. En tydlig och gemensam vision och struktur är grundläggande för ett 

långsiktigt hållbart destinationsutvecklingsarbete.  

Strategin är framtagen genom en bred process där intressenter från hela 

besöksnäringssystemet deltagit. Ett stort antal workshops hölls under vintern 2020/2021 i 

större och mindre grupperingar för att diskutera Höga Kustens tillgångar tillsammans med 

trender inom besöksnäringen och en analys av omvärldens krav. Det har resulterat i 

vision, mål och strategiska utvecklingsområden för att ta Höga Kusten till nästa nivå. 
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Höga Kusten Destinationsutveckling har lett arbetet och Kairos Future har bistått med 

processledning och framtidsanalys.  

Strategin är fastställd av styrelsen för Höga Kusten Destinationsutveckling AB. 

 

En nivå till mot 2030 - Höga Kustens besöksnäringsstrategi 

I visionen fastslås att Höga Kusten alltid ska sträva efter en nivå till och att Höga Kusten 

ska bli en plats dit allt fler längtar – både som besökare och boende. För att precisera 

ambitionerna har det tagits fram några kvantitativa mål som kommer hjälpa till att 

kontinuerligt kunna se om man är på väg mot rätt håll, mot visionen. Höga Kustens 

strategi mot 2030 är direkt kopplad till flera av  

 

de 17 globala målen i Agenda 2030, med särskilt fokus på mål 8, mål 11, mål 12 och mål 

13. Målsättningarna är att 2030 har turismens omsättning fördubblats, är besöksnäringen 

koldioxidneutral, är lokalborna besöksnäringens främsta företrädare samt att 2030 

betraktas Höga Kusten som internationell toppklass. 

Utifrån omvärldens utmaningar, Höga Kustens egna styrkor och svagheter samt visionen 

och målen har fem strategiska områden med tillhörande delstrategier identifierats.  Dessa 

är: 

A. Öka attraktionskraften 

1. Lägereldsorienterad produktutveckling och innovation 

2. Öka investeringsgraden och locka fler investerare 

B. Stärk systemet 

3. Fördjupad samverkan 

4. Förenkla och underlätta företagande och entreprenörskap 

C. Lyft kommunikationen 

5. Stärk platsvarumärket 

6. Bygg personliga kundrelationer 

7. Smart digitalisering 

D. Hellre hållbart 

8. Hållbarhet i allt 

9. Fler besökare under hela året 

E. Turistanpassa tillgängligheten 

10. Utveckla infrastruktur och öka tillgängligheten  

Förvaltningens bedömning 

Näringslivsenheten har tagit del av strategin och finner den genomarbetad med bra bredd 

och tydligt framtidsfokus. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Thomas Östlund, KS 229/2021-2 

”En nivå till mot 2030 - Höga Kustens besöksnäringsstrategi”, KS 229/2021-1 

 



 10 (41) 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-11-02 

 

 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen att besluta att 

ställa sig bakom Höga Kusten Destinationsutvecklings strategi för perioden 2022-2030 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

HK Dest 

Medlemskommunerna 

Ansvarig handläggare  
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§ 177 Dnr KS 228/2021 

 

Svar på revisionsrapport – Granskning av bokslutsprocessen 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att anta yttrande och överlämna som kommunstyrelsens svar till revisorerna. 

 

Ärendebeskrivning 

KPMG har på uppdrag av kommunens revisorer genomfört en översiktlig granskning av 

kommunens rutiner och processen kring upprättande av bokslut. 

Revisionen önskar få svar på vilka åtgärder som planeras vidtas utifrån lämnade 

rekommendationer och när de beräknas vara genomförda. 

  

Revisorerna rekommenderar kommunstyrelsen att:  

• dokumentation kring avstämningarna bör förbättras och att fyra ögonprincipen ska 

tillämpas vid dokumentationen av avstämningar och bokslutsspecifikationer, 

 

• interimsposterna bokas vid de löpande avstämningarna samt delårsbokslutet enligt 

samma principer som vid bokslutet 

 

• arbetet med kvalitetssäkring av bokslutet och årsredovisningen formaliseras och 

dokumenteras 

 

• dokumenterade rutiner bör tas fram för att kvalitetssäkra uppgifterna från bolagen. 

 

Dessa rekommendationer besvaras nedan. 

 

Rekommendation 1: 

Avstämningar i samband med bokslut och delårsrapport görs av ekonomer på Budget- 

och ekonomistyrning tillsammans med Redovisningsenheten. Vi kommer att i rutiner 

tydliggöra hur dessa avstämningar görs. Vi anser dock att fyra ögons principen uppfylls 

då ekonomens funktion är att stämma av avvikelser som sedan översiktlig granskas av 

redovisningsenheten. 

 

Rekommendation 2: 

Interimsposter bokas vid månadsuppföljningar och delårsrapport på ett förenklat sätt för 

att underlätta för en sammanställning och uppföljning av kostnader och intäkter.  

 

Dagens process med våra förenklade interimsbokningar är tidseffektiv vilket är viktigt då 

dessa rapporter ska tas fram på enbart ett antal få dagar.  
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Vi har för avsikt att undersöka möjligheten att ställa om till vanliga bokningar som kräver 

en helt annan tidsprocess och se om detta är möjligt med hänsyn till de få dagar som finns 

för sammanställning av rapporter.  

 

Rekommendation 3: 

Det finns dokumenterade rutiner och tidplaner för arbetet med bokslut. Även rutiner för 

ovanliga transaktioner finns vilket har bekräftats i revisionsrapporten. En del utav dessa är 

maskinella och alltså inbyggda i både ekonomisystem, fakturasystem och lönesystem. En 

väsentlig roll i kvalitetssäkringen av alla transaktionerna har varje ekonom som gör 

uppföljningar och slutligen avstämningar av eventuella avvikelser. Vi kommer att i 

rutiner tydliggöra ännu mer hur dessa avstämningar görs samt hur dessa stäms av utav 

redovisningsenheten. 

 

Rekommendation 4: 

Rutiner för hur bolagens redovisningar samlas in finns. Det finns även rutiner för hur 

koncernredovisningen sammanställs. Avstämning av de interna posterna sker i samarbete 

med respektive bolag och dess revisorer. Dessa rutiner kommer att gås igenom och 

tydliggöras ännu mer. Varje bolag har en egen revision som går igenom och 

kvalitetssäkrar respektive bokslut. Kommunen har dock inte som uppdrag att granska och 

revidera bolagens bokslut. 

 

Beslutsunderlag 

Revisionsrapport samt missiv, KS 228/2021-1,-2,-3 

Förvaltningsyttrande, KS 228/2021-4 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår allmänna utskottet föreslå Kommunstyrelsen besluta att yttrandet antas 

och överlämnas som kommunstyrelsens svar till revisorerna. 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen besluta 

 

att anta yttrande och överlämna som kommunstyrelsens svar till revisorerna. 

 

 

 

 

Skicka till 

Revisorerna 

Ansvarig handläggare 
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§ 178 Dnr KS 282/2021 

 

Revidering av riktlinjer mot mutor och jäv i Sollefteå kommun 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

Att anta de uppdaterade riktlinjerna gällande mutor och jäv i Sollefteå kommun  

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Den 6/9 2016 fattade kommunstyrelsen beslut om uppdaterade riktlinjer mot mutor och 

jäv i Sollefteå kommun. Förvaltningen har uppdaterat och aktualiserat riktlinjerna samt 

lagt till förtydligande avsnitt gällande representation.  

 

Förvaltningens bedömning 

Den 6/9 2016 fattade kommunstyrelsen beslut om uppdaterade riktlinjer mot mutor och 

jäv i Sollefteå kommun. Förvaltningen har uppdaterat och aktualiserat riktlinjerna samt 

lagt till förtydligande avsnitt gällande representation.  

Då detta är oerhört viktiga och ständigt aktuella frågor anser förvaltningen att det är av 

vikt att gå igenom och uppdatera riktlinjerna varje mandatperiod.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Majed Safaee, KS 282/2021-1 

Förslag till riktlinjer, KS 282/2021-2 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

- Att kommunstyrelsen beslutar att anta de uppdaterade riktlinjerna gällande mutor 

och jäv i Sollefteå kommun.  

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskott föreslår 

Kommunstyrelsen besluta  

 

Att anta de uppdaterade riktlinjerna gällande mutor och jäv i Sollefteå kommun  

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Kommunkansliet 

Ansvarig handläggare  
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§ 179 Dnr KS 153/2021   

 
Svar på motion – Skapa förutsättningar för utveckling av 
näringslivet 
Beslut 

   

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att motionen anses besvarad. 

 

Ärendebeskrivning 

I en motion inlämnad av Curt Noppa (S) och Jan Lundberg (S) gällande ”Skapa 

förutsättningar för utveckling av näringslivet” beskrivs en utveckling där Sollefteå 

kommun de senaste 5-åren tappat ca 1000 invånare. Man efterfrågar ett nytänkande 

gällande skapandet av nya arbetstillfällen där fokus behöver flytta från utveckling av 

befintliga företag och dess tillväxt till att rekrytera externa företag och verksamheter.  

 

Motionärerna presenterar i en övergripande utblick målsättningar, upplevd tydlighet på 

hemsidor och organisation i andra kommuner inom länet. I en direkt jämförelse med 

Örnsköldsvik anser motionärerna att 3,5–4 personer borde arbeta med näringslivsfrågor i 

Sollefteå. Det skrivs även att Sollefteå kommun inte upplevs ha samma ambition utan att 

den kommunala ledningen under ett stort antal år istället för att kämpa för en utveckling 

enbart konstaterar att det är som det är.  

 

Lösningen som föreslås är att näringslivsverksamheten resursförstärks genom att 

kommunen anpassar sin organisation för ett effektivare utvecklingsarbete. I tillägg till 

detta bör möjligheter till ansökan om projektmedel inventeras för att skapa en inledande 

resursförstärkning.  

 

Utifrån detta så lägger motionärerna följande förslag: 

-Att kommunledningen tar krafttag för att en utveckling av näringslivet kommer igång 

-Att detta kan ske genom en parlamentarisk utredning snarast tillsätts för att skapa dessa 

förutsättningar. 
 

Förvaltningens bedömning 

Utveckling med minskande befolkning är inte kopplad till de senaste åren utan något som 

pågått under en lång tid och som arbetats med under längre tid. Att framgångsrikt vända 

en övergripande samhällstrend med urbanisering och koncentration till allt större städer 

har inte hittills varit framgångsrikt. 
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Under 2019-2020 så har en kraftsamling skett där Energidalen har fått en nystart samt ett 

nytt forum för att sätta fokus på tillväxtfrågor skapats. Denna konstellation kallas 

Tillväxtgruppen och sammanträder månadsvis, i denna ingår Kommunstyrelsens 

presidium samt utskottsordföranden, Tillväxtchef, Tekniskchef, Kommunchef, Bygg och 

miljöchef, Översiktplanerare samt medarbetare i Energidalen. Syftet med denna grupp är 

främja tillväxt genom att agera koordinerande och beredande och därvid underlätta och 

snabba på de kommunala processerna gällande etableringar. De senaste årens kraftiga 

förbättringar i näringslivsrankingen indikerar att detta arbete varit fruktsamt. 

 

Inom kommunkoncernen så har vi organiserat oss utifrån näringslivs- och etablerings 

frågor enligt nedan: 

*Näringslivsenheten: tre medarbetare, varav en tjänst dedikerad mot projektmedel för 

utveckling av såväl näringsliv som kommunal verksamhet. 

*Energidalen: två medarbetare med inriktning mot energisektorn 

Dessa verksamheter leds av Tillväxtchefen som är tillika vd i Energidalen. 

Gällande externa etableringar arbetas det målmedvetet och aktivt för att möjliggöra 

etableringar på såväl Hallstaberget som i Junsele. Inom elintensiv näringsverksamhet så 

pågår framförallt kring Hamre ett intensivt arbete med att träffa intressenter och visa på 

de möjligheter som området innebär. Inom ramen för cityutvecklingsprojektet 

tillsammans med handeln och fastighetsägarna så är förhoppningen att det kommer göra 

det attraktivt att etablera sig i centrum för något av de många företag som dialog förts 

med under åren.  

 

Utifrån ovan redogörelse så anser inte förvaltningen att en parlamentarisk grupp behöver 

tillsättas för krafttag gällande utveckling av näringslivet då detta redan är igångsatt via 

Tillväxtgruppen.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 153/2021-4 

Motion, Curt Noppa och Jan Lundberg, KS 153/2021-1 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår, Kommunstyrelsen föreslår, Kommunfullmäktige besluta 

Att motionen anses besvarad.  
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§ 180 Dnr KS 324/2021 

 

Fastställande av riktlinje gällande distansarbete för Sollefteå 
kommun 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen besluta 

 

Att fastställa Sollefteå kommuns riktlinje för distansarbete. 

 

Information 

Lars-Olof Wengelin, HR, informerar om ärendet. Kommunstyrelsen ges möjlighet att 

ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

Anvisningarna för distansarbete vänder sig till alla chefer och medarbetar på Sollefteå 

kommun, oavsett om man har förtroendearbetstid eller inte, och tydliggör förutsättningar 

för att arbeta på distans, antingen i hemmet eller på annan plats än där den ordinarie 

arbetsplatsen finns. 

 

Medarbetare och närmaste chef ska skriftligen komma överens om distansarbete. Den 

skriftliga överenskommelsen ska anpassas utifrån det enskilda fallet och villkoren för 

distansarbete ska specificeras. 

 

Förvaltningens bedömning  

I samband med pandemin har ett behov av att reglera möjligheten till distansarbete 

uppkommit. Syftet med regleringen är dels att förtydliga det ansvar arbetsgivaren har för 

medarbetarens arbetsmiljö vid distansarbete, dels att förtydliga vilka regelverk som finns. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  

Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen att anta förvaltningens förslag till riktlinje för 

distansarbete och fastställa denna. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Karin Jacobsson, KS 324/2021-2 

Förslag riktlinje för distansarbete, KS 324/2021-3 

 

Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta 

 

Att fastställa Sollefteå kommuns riktlinje för distansarbete. 

 

Skicka till Ansvarig handläggare, Kommunkansliet  
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§ 181 Dnr  KS 180/2021 

 

Pedagogisk omsorg i Skogsnäs 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att ansökan beviljas. 

 

Information 

Örjan Abrahamsson, Skolchef och Siv Sjödin, biträdande Skolchef, informerar om 

ärendet. Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

  

Ärendebeskrivning  

Föreningen Skogsnäs Barn & Ungdom har inkommit med en ansökan om att starta peda-

gogisk omsorg för barn 1-5 år. 

 

Utskottet Unga och lärande beslutar, vid sammanträde 2021-09-16 § 58, att ärendet skulle 

återremitteras till förvaltningen för ytterligare analys av 

- Ekonomiska konsekvenser 

- Eventuella åtgärder som måste vidtas på andra berörda verksamheter 

- Ålder på de barn som ansökan avser 

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen har utrett de ekonomiska konsekvenserna samt tydliggjort åtgärder som 

behöver vidtas på andra berörda verksamheter. 

Föreningen Skogsnäs Barn & Ungdom har inkommit med en femårsprognos avseende  

antal barn i pedagogisk omsorg 1-5 år. 

 

De sju platser ansökan gäller kan inrymmas i redan befintlig verksamhet då platser finns 

att tillgå. Om de sju barnen placeras i pedagogisk omsorg i enskild regi, behöver det vid-

tas åtgärder inom den kommunala verksamheten då det kommer att innebära tomma 

platser jämfört med vad som planerats.  

Avdelningsstruktur kan behöva ses över och personalbemanningen behöver optimeras.  

En etablering av enskild verksamhet i form av pedagogisk omsorg med sju platser, inne-

bär ett bidragsbelopp om 745 325 kronor, utifrån 2021 års beslutade bidragssumma jäm-

fört med 668 794 kr för motsvarande placering i förskola, i kommunal verksamhet. 

Konsekvensen blir därmed en fördyring om 76 531 kr, (baserat på 2021 års prislista) samt 

en personalminskning i den kommunala verksamheten om 1-1,4 tjänster. 

Förvaltningens förslag till beslut 

Att avslå bidragsansökan för start/drift av Skogis på Skogsnäs, pedagogisk omsorg för 

barn 1-5 år i enskild regi. 
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Lagrum 

Skollagen (2010:800) 25 kap. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Siv Sjödin – KS 180/2021-12 

Ansökan om bidrag för att bedriva pedagogisk omsorg – KS 180/2021-1 

Föreningen Skogsnäs Barn & Ungdom; Femårsprognos – antal barn i verksamheten 

Kommunstyrelsens utskott för unga och lärande, 2020-12-17, § 67,  

Budgetbeslut barn- och elevpeng 2021. Dnr KS 336/2020 

 

Utskottet för Unga och lärandes förslag till beslut 

Utskottet för Unga och lärande beslutar   

 

- att lämna ärendet till Kommunstyrelsen utan förslag till beslut. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Maria Wennberg (C) med biträde av Ulrika Bergman (VI), Sebastian Nygren (V) föreslår 

att ansökan ska bifallas. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 
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§ 182 Dnr KS 73/2020 

 

Val av insamlingssystem för matavfall 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

- Att Sollefteå kommun ska införa ett insamlingssystem för enfamiljshus med 

tvådelade kärl med butterflylock.  För flerfamiljshus och verksamheter behålls de 

gröna kärlen för restavfall och kompletteras med ett brunt kärl för matavfall. 

Alternativt underjordsbehållare om förvaltningen bedömer att det finns ett behov 

av det.  

- Att utsortering och insamling av matavfall ska vara obligatoriskt för alla hushåll. 

Information 

Åsa Eriksson, Avfallschef, informerar om ärendet. Kommunstyrelsen ges möjlighet att 

ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen har 2021-01-12 beslutat att kommunen ska införa ett system för separat 

utsortering och insamling av matavfall. Systemet ska införas under andra kvartalet 2024.  

 

Kvar att besluta är nu vilket system som kommunen ska införa för att samla in matavfall 

samt om det ska vara frivilligt eller obligatoriskt för medborgarna att sortera ut matavfall.  

  

Förvaltningens bedömning 

Tekniska enheten har gjort en utredning över vilka lämpliga insamlingssystem som finns 

idag. Nedan följer en genomgång av de olika systemen samt deras för- och nackdelar.  

 

En viktig fråga som fortfarande inte är avgjord och som påverkar vilket system som 

kommunen ska välja är detta med om kommunen kommer att få ansvar för att samla in 

förpackningar fastighetsnära. Det pågår nu ännu en utredning om detta som ska skickas ut 

på remiss i höst. I dagsläget har kommunen ansvar för att samla in restavfall och 

matavfall separat från 2024.   

 

Från 2022 får kommunen ansvar för att samla in tidningar i ett lättillgängligt system dvs 

det behöver inte vara fastighetsnära. Insamlingen kommer fortsättningsvis, till att börja 

med, göras på samma sätt som idag dvs på återvinningsstationer. För flerbostadshus och 

vissa verksamheter kommer det att ske fastighetsnära eftersom många där har det 

systemet idag och är van det.  

 

Sammanfattningsvis är det vid val av system för att samla in matavfall viktigt att tänka på 

hur det går att kombinera med fastighetsnära insamling av förpackningar, om kommunen 

får ansvar för det.    
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Oavsett val av insamlingssystem kommer matavfallet att samlas in i papperspåse som 

kommunen tillhandahåller. Detta eftersom det är ett krav från Hemab dit vi ska leverera 

matavfallet för rötning.  

 

För flerfamiljshus och verksamheter kommer vi oavsett systemval för enfamiljshus att 

samla in avfallet med tvåkärlssystem dvs man behåller gröna kärl för restavfall och 

kompletterar med ett brunt kärl för matavfall. Möjligen kan mindre verksamheter om 

kommunen väljer tvåfackskärl även ha tvåfackskärl.  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Att Sollefteå kommun ska införa ett insamlingssystem för enfamiljshus med tvådelade 

kärl med butterflylock.  För flerfamiljshus och verksamheter behålls de gröna kärlen för 

restavfall och man kompletterar med ett brunt kärl för matavfall. Alternativt underjords-

behållare om förvaltningen bedömer att det finns ett behov av det.   

Att utsortering och insamling av matavfall ska vara obligatoriskt för alla hushåll. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Hämtning av kommunalt avfall (före detta hushållsavfall) finansieras av de avgifter som 

abonnenterna betalar enligt renhållningstaxan. Taxan kommer att behöva höjas för att 

täcka ökade kostnader. I detta läge finns inga exakta beräkningar på hur mycket taxan 

kommer att behöva höjas, men det är i storleksordningen 10–25 %. 

 

Investeringar som behövs för att anlägga omlastning samt inköp av sopkärl är redovisat i 

verksamhetsplanen 2022–2024.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande. Åsa Eriksson – KS  73/2020-7 

 

Utskottet för Samhällsutvecklings förslag till beslut 

Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen besluta att: 

 

- Sollefteå kommun ska införa ett insamlingssystem för enfamiljshus med tvådelade 

kärl med butterflylock.  För flerfamiljshus och verksamheter behålls de gröna 

kärlen för restavfall och kompletteras med ett brunt kärl för matavfall. Alternativt 

underjordsbehållare om förvaltningen bedömer att det finns ett behov av det.  

- Utsortering och insamling av matavfall ska vara obligatoriskt för alla hushåll. 

 

 

 

Skicka till - Ansvarig handläggare 
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§ 183 Dnr KS 82/2021    

 

Svar medborgarförslag - Bussförbindelse mellan Ramsele och 
Strömsund 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

- Att medborgarförslaget tas med som synpunkt till Sollefteå kommuns 

kollektivtrafikgrupp och till det interkommunala arbete som bedrivs i samverkan 

med Kollektivtrafikmyndigheten. 

 

- Att medborgarförslaget anses därmed besvarat. 

 

Ärendebeskrivning 

Ann-Christin Johansson, Ramsele, har lämnat in ett medborgarförslag gällande Bussför-

bindelser Ramsele-Strömsund enligt nedan. 

 

” Har haft funderingar på varför bussförbindelser saknas mellan Ramsele och 

Strömsund/Hammerdal. Det hade gett större chanser till både jobb och fortsatt 

utbildning för invånare i Ramsele. Ungdomar flyttar oftast efter högstadiet för 

studier medan en del pendlar till Sollefteå. I Strömsund finns gymnasium som 

ungdomarna skulle kunna skaffa sig utbildning på. När det gäller arbete så finns 

de som inte har möjlighet till egen bil, som skulle kunnat ta bussen till Strömsund 

och möjligheter till arbete skulle öka. 

Strömsund utvecklas stadigt inom industri och flera större arbetsgivare 

finnes. Ramsele verkar "avklippt" från Strömsund och kanske mer samarbete 

med dom hade skapat bättre framtida hållbarhetför Ramsele-Edsele och 

byarna runt ikring, Junsele, Näsåker mm. 

Det är ett stort område och en bussförbindelse till Strömsund/Hammerdal hade 

öppnat upp massor med möjligheterför invånarna i Sollefteå norra kommuns 

invånare. Då nås även Östersund med buss. 

Ännu en stark motivering till att skaffa bussförbindelser är miljön. Vi skonar den 

om de som måste använda bilen många mil istället väljer buss. Tänk även på 

pensionärer som kanske vill hälsa på vänner och inte vågar köra. 

Ber er kolla på detta.” 
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Förvaltningens bedömning 

Under 2020 genomförde Ramböll en utredning inom Kollektivtrafikmyndighetens projekt 

Koll2020, ”Framtidens kollektivtrafik i glesbygd”. Utredningen fokuserade på Sollefteå 

kommun. 

Uppdragets syfte var att arbeta fram förslag på kostnadseffektiva mobilitetslösningar i 

glesbygd där utgångspunkten ska vara trafiklösningar för kollektivtrafik som idag redan 

finns så som linjelagd kollektivtrafik, skolskjuts, färdtjänst och sjukresor. Målet är att 

bibehålla eller utöka tillgången (tillgänglighet som linjeutbud, turutbud och närhet till 

hållplats) på kollektivtrafik samtidigt som kostnaderna minskar. 

 

Sollefteå kommun har en kollektivtrafikgrupp bestående av politiker och tjänstemän. I 

den gruppen kommer den nämnda utredningen att behandlas. 

 

Förvaltningen föreslår därför att frågan om en framtida bussförbindelse mellan Ramsele 

och Strömsund lämnas till kollektivtrafikgruppen. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Att frågan om en framtida bussförbindelse mellan Ramsele och Strömsund lämnas till 

kollektivtrafikgruppen 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Maria Lindsbo – KS 82/2021-3 

Medborgarförslag KS 82/2021-1 

 

Utskottet för Samhällsutvecklingsförslag till beslut 

Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta att: 

 

- frågan lämnas till Sollefteå kommuns kollektivtrafikgrupp. 

- medborgarförslaget anses därmed besvarat. 

 

Utskottet för Samhällsutveckling beslutar att 

 

- Kollektivtrafikgruppen ska inbjudas att redovisa sitt arbete för utskottet vid 

lämpligt tillfälle. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Sebastian Nygren (V) föreslår att första punkten ska lyda: ”att medborgarförslaget tas 

med som synpunkt till Sollefteå kommuns kollektivtrafikgrupp och till det interkommunala 

arbete som bedrivs i samverkan med Kollektivtrafikmyndigheten.” 

 

 

 



 23 (41) 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-11-02 

 

 

 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson frågar om Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 

besluta enligt Sebastian Nygren (V) förslag första stycket. Finner så. 

 

Frågar även om Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta att 

medborgarförslaget ska anses besvarat. Finner så.  
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 § 184 Dnr KS 307/2021 

 

Pumptrack/Skatepark i centrala Sollefteå 
Beslut 
 

Kommunstyrelsen beslutar att: 

 

- ställa sig positivt till Friluftsfrämjandet och Cykelklubbens ansökan till Allmänna 

Arvsfonden  

 

- avsätta 1 000 000 kronor som medfinansiering till byggande av Pumptrack/skate-

park från ID XXXX budgeterade medel centrumutveckling 2022. 

 

- avsätta 500 000 kronor 2021 för medfinansiering och vidareutveckling av området 

2021, ID 81 256 

 

- Arbetsmarknadsenheten/Fritidsfixarna beviljas 20 000 kr år 2021 för inköp av 

material från ID 81 256 

 

- hänskjuta omkostnaderna för den framtida driften av anläggningen till 

budgetberedningen.   

 

- teckna ett avtal med Friluftsfrämjandet om att föreningen får bygga en pumptrack-

/skatepark på anvisad område och att anläggningen skall vara öppen för 

allmänheten.  

 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen har gett förvaltningen i uppdrag att arbeta fram ett förslag med 

finansieringslösningar till bygget av en skatepark i anslutning till Sollefteå stadspark.  

 

Förvaltningen har utarbetat ett förslag efter dialog med Friluftsfrämjandet Sollefteå och 

Cykelklubben.  

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningens sammanfattade bedömning är att den lösning som Friluftsfrämjandet före-

slår är den bästa och har högst sannolikhet att kunna genomföras. Däremot är projektet 

beroende av extern finansiering vilket medför en osäkerhet.   
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Förvaltningens förslag till beslut 

Att ställa sig positivt till Friluftsfrämjandet och Cykelklubbens ansökan till Allmänna 

Arvsfonden  

 

Att avsätta 1 000 000 kronor som medfinansiering till byggande av Pumptrack/skatepark 

från ID XXX (investering centrumutveckling) 

 

Att avsätta 500 000 kronor 2021 för medfinansiering och vidareutveckling av området 

2021, ID 81 256 

 

Att Arbetsmarknadsenheten/Fritidsfixarna beviljas 20 000 kr år 2021 för inköp av 

material från ID 81 256 

 

Att hänskjuta omkostnaderna för den framtida driften av anläggningen till budgetbered-

ningen.   

 

Att teckna ett avtal med Friluftsfrämjandet om att föreningen får bygga en pumptrack-

/skatepark på anvisad område och att anläggningen skall vara öppen för allmänheten.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Majed Safaee – KS 307/2021-3  

Förstudie Pump-/Skatepark inkl bilagor – KS 307/2021-3 

 

Utskottet för Samhällsutvecklings förslag till beslut 

Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 

Kommunstyrelsen besluta att: 

 

- ställa sig positivt till Friluftsfrämjandet och Cykelklubbens ansökan till Allmänna 

Arvsfonden  

- avsätta 1 000 000 kronor som medfinansiering till byggande av Pumptrack/skate-

park från ID XXX (investering centrumutveckling) 

- avsätta 500 000 kronor 2021 för medfinansiering och vidareutveckling av området 

2021, ID 81 256 

- Arbetsmarknadsenheten/Fritidsfixarna beviljas 20 000 kr år 2021 för inköp av 

material från ID 81 256 

- hänskjuta omkostnaderna för den framtida driften av anläggningen till 

budgetberedningen.   

- teckna ett avtal med Friluftsfrämjandet om att föreningen får bygga en pumptrack-

/skatepark på anvisad område och att anläggningen skall vara öppen för 

allmänheten.  

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 
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§ 185  Dnr KS 294/2019 

 

Program för Kulturmiljövård 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

att anta Program för kulturmiljövården i Sollefteå kommun att gälla från och med år 2022. 

 

Information 

Lisbeth Boman, utredare, informerar om ärendet. Kommunstyrelsen ges möjlighet att 

ställa frågor.  

 

Bakgrund och ärendebeskrivning 

I Översiktsplan för Sollefteå kommun (antagen 2017-08-28 § 98) togs ställning för att 

arbeta fram ett antal planer och program, bland annat ett nytt Kulturmiljövårdsprogram. 

Det då gällande hade antagits 1992 och var i stort behov av uppdatering och aktualisering. 

Kulturmiljökommittén gav uppdraget till Ann Renström, Gunilla Rudehill och Ola 

Månsson och deras arbete har i huvudsak skett under sommarhalvåren 2019 och 2020. 

Närmare hundra områden besöktes och av dessa har vissa av de 68 från 1992 utgått men 

flera har lagts till. 

Texter har kompletterats, exempelvis historiken och andra såsom lagstiftningen har 

uppdaterats och förnyats. 

Efterfrågan har varit stor på råd i olika byggnadsvårdsfrågor och ett sådant mycket 

gediget avsnitt ingår nu. Näst intill samtliga fotografier är nytagna. 

Under arbetet har kontakter förevarit främst med Miljö och bygg dock med de 

begränsningar som pandemin medfört. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen besluta föreslå kommunfullmäktige 

att anta Program för kulturmiljövården i Sollefteå kommun att gälla från och med år 2022. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Lisbeth Boman, KS 

Program för Kulturmiljövård 
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§ 186 Dnr KS 338/2021 
 

Framtagande av planeringsstrategi - Översiktsplan för Sollefteå 
kommun  
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att initiera arbetet med framtagande av en planeringstrategi (tidigare aktualitetsprövning) 

för kommunens översiktsplan i enlighet med plan- och bygglagen. 

 

Information  

Översiktsplanerare, Hamed Hassani informerar om ärendet.  

En nulägesanalys av planen har genomförts. Resultatet av analysen presenteras. 

Redogör för en väg framåt – planeringsstrategi. 

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

Enligt 23 § plan- och bygglagen ska kommuner varje mandatperiod ta ställning till 

ändrade planeringsförutsättningar av betydelse för översiktsplanens aktualitet, bedöma i 

vilken utsträckning planen är aktuell i förhållande till kraven i 3 §, 4 § andra stycket 1 och 

2 samt 5 §. Detta kallades tidigare aktualitetsprövning men har sedan januari 2020 ersatts 

av planeringsstrategi. Nytt för planeringsstrategi är att den ska tas fram inom 24 månader 

från en ny mandatperiod och att fullmäktige, utöver bedömningen av planens aktualitet, 

samtidigt ska besluta om kommunens fortsatta arbete med översiktsplaneringen. 

Tidskravet börjar gälla först efter nästa mandatperiod med start 2022.  

Under sommaren och hösten 2021 har kommunens översiktsplan utvärderats. 

Förvaltningen har i denna utvärdering gett sin syn på översiktsplanens innehåll och 

ändamålsenlighet. Utvärderingen är en gedigen grund för framtagande av en 

planeringsstrategi. Utvärderingen av översiktsplanen behöver kompletteras med 

politikens perspektiv samt länsstyrelsens samlade underlag för att planeringsstrategin ska 

vara fullständig. Placeringsstrategin och dess slutsatser beslutas sedan i 

kommunfullmäktige.  

 

Samråd 

Tio tjänstemän från olika enheter har gett sin syn på översiktsplanen via intervjuer i 

samband med utvärderingen av översiktsplanen. Kommunledningen delar bedömningen 

att en planeringsstrategi bör tas fram snarast i enlighet med lagstiftning. 

 

Förvaltningens bedömning 

Gällande lagstiftning anger att översiktsplanens aktualitet ska bedömas varje 

mandatperiod. Detta är inte gjort och bör därför göras snarast. Stora delar av arbetet är 

redan utfört i samband med att översiktsplanen utvärderades. Kommunens översiktliga 

planarbetet är också i behov av ett politiskt beslut om framtida riktning.  
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Beslutsplanering 

När en planeringsstrategi kan tas upp i fullmäktige för beslut är helt beroende på hur lång 

tid länsstyrelsen behöver för att inkomma med sitt samlade underlag. Politikens bidrag till 

planeringsstrategin bedöms kunna beredas till kommunfullmäktige januari 2022. 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
På kort sikt behövs några få timmar från politiska representanter. På lång sikt kan det 

krävas ekonomiska resurser för framtagande eller ändring av kommunens översiktsplan 

beroende på planeringsstrategins slutsatser. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar om att initiera arbetet med 

framtagande av en planeringstrategi (tidigare aktualitetsprövning) för kommunens 

översiktsplan i enlighet med plan- och bygglagen. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Hamed Hassani, KS 338/2021-1 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 

Kommundirektör 

Miljö och bygg 
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§ 187 Dnr KS 305/2021 

 

Förslag om justeringar av Ostkustbanan 2015 AB:s styrande 
dokument  
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

att anta förslag till reviderade styrdokument (aktieägaravtal, bolagsordning och 

ägardirektiv) för Ostkustbanan 2015 AB,  

 

att stämmoombudet Sebastian Nygren instrueras rösta för att de nya styrande 

dokumenten (aktieägaravtal, bolagsordning och ägardirektiv) fastställs på 

Ostkustbanan 2015 AB:s extra bolagsstämma (som planeras till december 2021), 

samt 

 

att paragrafen direktjusteras. 

 

Ärendebeskrivning 

Ostkustbanan 2015 AB:s (Nya Ostkustbanan AB) styrelse föreslår samtliga delägare att 

revidera de styrande dokumenten: aktieägaravtalet, bolagsordningen samt ägardirektivet. 

Det enskilt viktigaste förslaget till ändring är att det maximala antalet styrelseledamöter 

föreslås utökas från dagens 12 till 19. Det är viktigt för bolaget att kunna anta reviderade 

styrdokument under innevarande år (2021) för att kunna registrera en styrelseledamot från 

varje enskild delägare hos Bolagsverket.  

Bolagsstyrelsens tidplan är att samtliga delägares fullmäktige fattar beslut i frågan under 

oktober, november, respektive december och att bolaget därefter kallar till en extra 

bolagsstämma (per capsulam) i början eller mitten av december där de nya 

styrdokumenten kan fastställas. 

 

Alla delägare bör ges en plats i bolagsstyrelsen 
Idag ska bolagsstyrelsen, i enlighet med bolagsordningen, bestå av minst 8 och maximalt 

12 ledamöter.    I förslaget till reviderad bolagsordning förordas det att det maximala 

antalet styrelseledamöter ska utökas till 19.  

En grundläggande princip, sedan bolagets bildande, är att varje delägare erbjuds en plats i 

styrelsen. Efter upptagandet av de tre nya delägarna uppgår det totala antalet delägare till 

13 medan det maximala antalet platser i styrelsen uppgår till 12. 

Förslaget om maximalt 19 styrelseledamöter baseras på antalet regioner (2) och det totala 

antalet kommuner i de båda länen (17). 
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Förteckning över större förslag till justeringar, ändringar och tillägg i de styrande 

dokumenten 
I tabellen nedan listas skrivningarna i gällande styrdokument samt förslag till 

förändringar. Observera att mindre förslag till förändringar, såsom stavfel och namnbytet 

till Region Västernorrland inte är listade nedan.  

 

Aktieägaravtalet 

Disposition 

 

Nuvarande skrivning Förslag till ny skrivning   

§ 4 Paragrafen om kommunernas 

nominering av 

lekmannarevisorer omsluter de 

åtta ursprungliga delägarna. 

De tre nytillkomna delägarna föreslås 

adderas i bokstavsordning: 

9. Sollefteå kommun, 

10. Timrå kommun, samt 

11. Ånge kommun. 

 

- 

Bilaga 1 - De två tabellerna är uppdaterade med de tre 

tillkomna delägarna samt att de förvärvat 

sina aktier från Region Västernorrland samt 

övertagit en del av bolagets årliga 

finansiering, vilket innebär att regionens 

aktieinnehav och årliga tillskott minskat i 

motsvarande omfattning. 

 

    

Bolagsordningen 

Disposition Nuvarande skrivning 

 

Förslag till ny skrivning   

§ 7 Minimalt 8 och maximalt 12 

styrelseledamöter 

Att det maximala antalet styrelseledamöter 

föreslås ökas från 12 till 19 (då det 

sammantagen i de två länen finns totalt 17 

kommuner och två regioner, vilket i 

skrivande stund antas kunna bli det 

maximala antalet delägare i bolaget på lång 

sikt). 

 

    

Ägardirektiven 

Disposition 

 

Nuvarande skrivning Förslag till ny skrivning   

- - Det enda förslaget till ändring är 

redaktionell – att alla delägare radas upp i 

bokstavsordning och på samma 

sätt i som i de andra två styrdokumenten. 
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Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Maria Lindsbo, KS 305/2021-7 

Bilaga 1: Aktieägaravtal från 2018, KS 305/2021-3 

Bilaga 2: Bolagsordning från 2018, KS 305/2021-3 

Bilaga 3: Ägardirektiv från 2018, KS 305/2021-3 

Bilaga 4: Förslag till nytt aktieägaravtal, KS 305/2021-4 

Bilaga 5: Förslag till ny bolagsordning, KS 305/2021-5 

Bilaga 6: Förslag till nytt ägardirektiv, KS 305/2021-6 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar: 

att anta förslag till reviderade styrdokument (aktieägaravtal, bolagsordning och 

ägardirektiv) för Ostkustbanan 2015 AB,  

att stämmoombudet Sebastian Nygren instrueras rösta för att de nya styrande 

dokumenten (aktieägaravtal, bolagsordning och ägardirektiv) fastställs på 

Ostkustbanan 2015 AB:s extra bolagsstämma (som planeras till december 2021), 

samt 

att paragrafen direktjusteras. 
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§ 188 Dnr KS 8/2021 
 

Verksamhets – och ekonomisk uppföljning per september 2021  
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

Att godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden 

januari till september 2021.  

 

Att uppmana alla verksamheter med negativa budget avvikelser att vidta åtgärder för att 

bryta kostnadsutvecklingen och säkerställa en verksamhet inom budget för resterande av 

2021 samt för 2022. 

 

Information 

Mattias Axelsson, TF Ekonomichef informerar om ärendet. Kommunstyrelsen ges 

möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

Sollefteå Kommun redovisar en positiv avvikelse mot budget på 45,5 mnkr. 

Omsorgsverksamheten visar på negativ avvikelse medan övriga verksamheter initialt 

visar ekonomi i balans eller svaga positiva avvikelser. 

 

Det positiva resultat som nu uppvisas beror i huvudsak av statliga bidrag för covid 

relaterade kostnader samt finansnettot och ökade skatter i form av slutavräkning för 2020 

och en ny skatteprognos.  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen godkänna 

redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden januari till 

september 2021.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Mattias Axelsson, KS 8/2021-31 

Månadsuppföljning januari-september 2021, KS 8/2021-32 

 

Förslag till beslut på mötet 

Birgitta Häggkvist (VI) föreslår följande tillägg ”Uppmana alla verksamheter med 

negativa budgetavvikelser att vidta åtgärder för att bryta kostnadsutvecklingen och 

säkerställa en verksamhet inom budget för resterande av 2021 samt för 2022.” 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt 

förvaltningens förslag till beslut med tillägg av Birgitta Häggkvist (VI). Finner så. 

Skicka till - Ansvarig handläggare  
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§ 189 Dnr KS 186/2021 

 

Måldokument 2022-2024  
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta  

 

att fastställa Måldokument 2022-2024 och att det ersätter kapitel 4 i Övergripande 

verksamhetsplan med budget 2022-2024.  

 

Ärendebeskrivning 

Enligt beslut i kommunfullmäktige i juni så skulle kommunens målarbete skjutas fram till 

hösten och kommunens fastställda Övergripande verksamhetsplan med budget 2022-2024 

kompletteras med ett uppdaterat målavsnitt.  

 

Budgetberedningen har tagit fram ett förslag till måldokument för perioden 2022-2024 

där stort fokus har lagts på att arbeta in AGENDA 2030 och de tre dimensionerna av 

hållbarhet.  

 

Beslutsunderlag 

Budgetberedningens protokoll, KS 186/2021-14 

Måldokument 2022-2024 – kapitel 4 i Övergripande verksamhetsplan med budget 2022-

2024, KS 186/2021-13 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta att fastställa Måldokument 2022-

2024 och att det ersätter kapitel 4 i Övergripande verksamhetsplan med budget 2022-

2024.  
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§ 190 Dnr KS 310/2021 

 

Svar på remiss – SOU 2021:68 Skärpta straff för brott i kriminella 
nätverk  
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att anta förvaltningens förslag till remissyttrande som sitt eget. 

 

Information 

Maria Lindsbo, Utredare, informerar om ärendet. 

 

Ärendebeskrivning 

Sollefteå kommun har av Justitiedepartementet beretts möjlighet att senast den 30 

november 2021 yttra sig över betänkandet. 

 

Sammanfattning av betänkandet 

 

Förslagen i korthet  

Våra förslag i detta betänkande innebär i korthet följande:   

• Straffen för grovt olaga tvång, olaga hot, grovt olaga hot, rån, utpressning respektive 

grov utpressning skärps.  

• Kvalifikationsgrunder införs för grov allmänfarlig ödeläggelse.   

• Vid bedömningen av ett brotts straffvärde ska det särskilt beaktas om ett numerärt 

överläge utnyttjats.  

• Det ska vid bedömningen av straffvärdet anses synnerligen försvårande om ett 

allvarligt angrepp på någons liv eller hälsa eller trygghet till person har innefattat 

användning av skjutvapen eller sprängämnen och begåtts på allmän eller liknande 

plats. Detsamma ska gälla om angreppet haft bakgrund i en konflikt mellan grupper i 

vilken skjutvapen eller sprängämnen använts, eller varit ägnat att framkalla en 

konflikt av sådant slag.  

• Straffbestämmelsen avseende människoexploatering utvidgas till att omfatta 

utnyttjade av någon i brottslig verksamhet.  

• En ny straffbestämmelse införs som kriminaliserar att involvera personer under 18 år 

i brottslig verksamhet.  

• Straffet skärps för försäljning av narkotika och för befattning med narkotika som är 

avsedd att säljas.  

• Beställning av narkotika för eget bruk kriminaliseras såsom försöksbrott.  

• En presumtion för häktning ska gälla vid misstanke om brott med ett minimistraff om 

fängelse i ett år och sex månader i stället för som i dag två års fängelse.  

• Återfall i brott ska i ökad utsträckning leda till strängare straff.  
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Förvaltningens förslag till beslut 

Sollefteå kommun tillstyrker förslaget och lämnar följande synpunkter. 

 

Beträffande främjande av ungdomsbrottslighet tar utredarna upp de utredningssvårigheter 

som föreligger och menar att fördelarna med ett straffrättsligt skydd för den exploaterade 

överväger dessa nackdelar. Man anför här att användningen av s.k. överskottsinformation 

(som framkommit genom hemliga tvångsmedel vid utredningen av grövre brottslighet) 

som utgångspunkt får användas för att utreda människoexploatering vilket kan bidra till 

att brottsligheten uppdagas och lagförs 

 

Kommunen anser, i likhet med utredningen, att man trots dessa svårigheter bör införa 

bestämmelsen. Samhället måste dock vara beredd att ta sitt ansvar så att den unge inte 

råkar ut för repressalier i samband med utredning och en eventuell efterföljande 

rättsprocess. Mot bakgrund av den senaste tidens händelser bör det införas en 

bestämmelse att en förundersökning i mål av detta slag sekretessbeläggs. 

 

Kommunen befarar, till skillnad från utredarna, att det förslagen kommer att innebära 

kostnadsökningar för Polismyndigheten, Åklagarmyndigheten och domstolarna som inte 

kan finansieras inom ramen för befintliga anslag. De senaste årens ekonomiska 

satsningarna på Polisen och Åklagarmyndigheten har tex. medfört en stor ökning av 

brottmål i landets tingsrätter vilket medfört budgetunderskott. Det tillskott om 535 

miljoner som tillförs Sveriges Domstolar för planeringsperioden 2022-2024 i ökade 

budgetramar synes därför inte tillräckligt med tanke på den ramökning med 700 mnkr 

som yrkades för perioden 2020– 2022. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  

Förvaltningen föreslår Kommunstyrelsen att anta förvaltningens förslag till 

remissyttrande som sitt eget. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Maria Lindsbo, KS 310/2021-3 

Remiss av SOU 2021:68, KS 310/2021-1,-2 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Justitiedepartementet 

Ansvarig handläggare  
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§ 191 Dnr KS 331/2021 

 

Stöd till föreningsdrivna anläggningar  
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

- Att bevilja ett extra stöd till föreningar som driver anläggningar på uppdrag av Sollefteå 

kommun. Stödet ska motsvara 50% av det utbetalda beloppet 2021 och användas till 

reinvesteringar för att t.ex. återställa anläggningarnas funktion, skick eller insatser som 

möjliggör intäktsökningar eller kostnadssänkningar.  

Åtgärden beräknas kosta 1 535 000 kronor och ska belasta ID 41911 med 1 100 000 kr 

och ID 40540 med 435 000 kr år 2021.  

 

Ärendebeskrivning  

Ett 30-tal föreningar i Sollefteå kommun får idag ekonomiskt stöd för att driva 

idrottsanläggningar av olika lag. Det ekonomiska läget har inte gett möjlighet att räkna 

upp det ekonomiska stödet. Därmed ser förvaltningen att det finns utrymme för en 

engångssatsning under 2021. Förvaltningen föreslår att föreningarna får ett påslag på 50% 

på stödbeloppet för 2021. Medlen ska användas till re-investeringar för att t.ex. återställa 

anläggningarnas funktion, skick eller insatser som möjliggör intäktsökningar eller 

kostnadssänkningar.  

 

Förvaltningens bedömning  

I Sollefteå kommun finns mängder av idrottsanläggningar varav många drivs av 

föreningar. För detta får föreningarna ett bidrag varje år som ska gå till att underhålla 

anläggningarna. Totalt rör det sig om nästan 30-tal föreningar som varje år för stöd 

motsvarande 3,1 miljoner kronor för att upprätthålla alltifrån fotbollsplaner, ishall, 

skidbackar, skidspår osv. Bidragets storlek avgörs av typ av anläggning som en förening 

driver.  

 

Det ekonomiska läget i Sollefteå kommun har inte medgett att bidragsnivån kunnat höjas 

under många år. Samtidigt är föreningarnas engagemang avgörande för att 

anläggningarna ska kunna finnas kvar. Förvaltningen ser inte några möjlighet att höja den 

årliga ersättningen framöver såvida inte omprioriteringar görs bland befintliga 

anläggningar.  

 

Däremot ser förvaltningen ett utrymme att under år 2021 genomföra en engångssatsning 

så att de föreningar som driver anläggningar får möjlighet att göra nödvändiga 

investeringar. Medlen ska användas till re-investeringar för att t.ex. återställa 

anläggningarnas funktion, skick eller insatser som möjliggör intäktsökningar eller 

kostnadssänkningar för anläggningen, t.ex. energibesparingar m.m.  
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Förvaltningen föreslår att samtliga föreningar får ett påslag motsvarande 50% av det 

årliga stödet, den totala kostnaden beräknas till ca 1 535 000 kronor. Medlen ska belasta 

kommunens budget år 2021.  

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Då intäkter från skatter och bidrag har utvecklats positivt i kommunen föreslår 

förvaltningen att ID 41911 tillåts övertrasseras med 1 100 000 kr och ID 40540 med 435 

000 kr. Sammanlagt 1 535 000 kronor från 2021 års budget. 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  

- Att kommunstyrelsen beviljar ett extra stöd till föreningar som driver anläggningar på 

uppdrag av Sollefteå kommun. Stödet ska motsvara 50% av det utbetalda beloppet 2021 

och användas till re-investeringar för att t.ex. återställa anläggningarnas funktion, skick 

eller insatser som möjliggör intäktsökningar eller kostnadssänkningar. Åtgärden beräknas 

kosta 1 535 000 kronor och ska belasta ID 41911 med 1 100 000 kr och ID 40540 med 

435 000 kr år 2021.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Bengt Åkerlind, KS 331/2021-1 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 

Ekonomi  
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§ 192 Dnr KS 

 

Delgivningar 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att delgivningarna läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delgivningar lämnats: 

 

• Östersundstingsrätt, mål 1526-21 – Överklagat beslut Miljöprövningsdelegationen 

avvisas, beviljat tillstånd Finnåbergets vindkraftsanläggning 

• Östersundstingsrätt, mål 785-21- Slutligt beslut (ej särskilt uppsatt) 2021-09-23 

Överklagat beslut om layout för Salsjö vindkraftspark avvisat. 

• KPMG, Översiktlig granskning – Delårsrapport Sollefteå kommun 2021 

• Sammanfattning av revisionsrapport samt revisorernas bedömning av 

delårsrapport Sollefteå kommun 2021. 

• Inspektionen för vård och omsorg -  beslut i ärende om tillsyn av KS/UVO 

gällande IFO placeringar hos externa huvudmän. 

• Regeringskansliet - Svar på skrivelse gällande pandemins effekter på 

kommunernas ekonom. 
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§ 193 Dnr KS 1/2021 

 

Delegeringsbeslut 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att delegeringsbesluten läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delegationsbeslut lämnats för 

redovisning. 

 

Kommunstyrelsen 
Datum  Ärendetyp  Beslut  Delegat  

2021-09-

20 

B001 18/2021 Bygglov Paddelhall 

Hågesta 3:122 

KS ordf Johan Andersson 

 
- Utskottet för vård och omsorg 

 

Förteckning över delegeringsbeslut socialtjänst 202109 
 

Beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § socialtjänstlagen 

Delegat handläggare: 

- Hemtjänst                   

- Växelboende  

- Trygghetslarm   

- Dagverksamhet  

- särskilt/ordinärt boende 

 

Beslut om tillstånd till färdtjänst enligt lag om färdtjänst 6-9 §§ 

Färdtjänst –, delegat färdtjänsthandläggare 

 

Beslut om riksfärdtjänst enligt lag om riksfärdtjänst 4-7 §§ 

Riksfärdtjänst –, delegat färdtjänsthandläggare 

 

Beslut om bistånd enligt SoL och LSS (vuxen/LSS, barn-unga-familj, 

försörjningsstöd) 

Bistånd enligt SoL och LSS – 2020, delegat handläggare 

 

Beslut i individärenden i kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg 

2021-10-04, §180S, 2021-10-13 §§181S-187S, 2021-10-27 §§188S-195S 

Överklagan av Tingsrättens dom  

Begäran om ny överflyttning av ungdomsärende från annan kommun  
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Bistånd enligt SoL, familjehemsplacering  

Övervägande enligt LVU, familjehemsplacering  

Övervägande enligt SoL, familjehemsplacering  

Begäran om förlängd utredningstid  

Begäran om överflyttning av ärende från annan kommun  

Delgivning av handlingar  

Bistånd enligt SoL, familjehemsplacering  

Upphörande av vård enligt LVU  

Begäran omförlängd utredningstid  

Övervägande enligt LVU, umgängesbegränsning  

Bistånd enligt SoL, öppenvårdsbehandling i annan kommun Yttrande över besvär 

gällande beslut om fortsatt LVU  

Delgivning av handlingar 
 

- Utskottet för unga och lärande 
Datum  Ärendetyp  Beslut  Delegat  

2021-10-

21 

 1/2021 Avslag barnomsorg 

obekväm arbetstid 

Sara Mattsson, 

verksamhetschef  

202-10-21  2/2021 Avslag barnomsorg 

obekväm arbetstid 

Sara Mattsson, 

verksamhetschef  

 
 

- Utskottet för Samhällsutveckling – Sammanställning 

MILJÖBALKEN Antal 

Ansökan om tillstånd enligt miljöbalken 17 

Anmälan enligt miljöbalken 8 

Beslut om avgift 8 

Upphävande av förbud avloppsanläggning 9 

Slamdispens 1 

Föreläggande 3 

Strandskyddsdispens 2 

Förbud avloppsanläggning 30 

  

PLAN- OCH BYGGLAGEN  
Bekräftelse på mottagen anmälan och startbesked 2 

Beslut om bygglov med/utan startbesked 8 

Slutbesked 22 

Startbesked 8 

Förhandsbesked 1 

  

ALKOHOL/TOBAK  
Beslut om avgift 1 
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LIVSMEDEL  
Intyg om registrering 2 

Föreläggande 2 

Beslut om avgift 5 

 


